
مدیرکل روابط عمومی اســتانداری کرمان درباره 
خبر توبیخ برخی از مدیران از سوی استاندار کرمان 
گفت:در جلسه شورای آموزش و پرورش، تعدادی 
از مدیرانی که به شورا دعوت شده بودند، حضور 

نداشــتند و اســتاندار اعلام کرد مدیران دســتگاه 
های اجرایی که حضور ندارند و غیبتشان غیرموجه 
است باید توبیخ کتبی و به وزیر مربوطه نیز اعلام 
شود. مدیران دستگاه های اجرایی اگر می خواهند 

از مرخصی استفاده کنند باید قبل از روز مرخصی، 
بــه حــوزه اســتاندار اطلاع بدهند و براین اســاس 
آقای موســوی معاون اســتاندار با حوزه اســتاندار 

هماهنگ کرده و غیبتش موجه بوده است.

 توضیح ماجرای 
 توبیخ برخی از مدیران 

از سوی استاندار کرمان

خبر  
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11 میلیون افت قیمت در شش ماه؛

ارزش »سهام عدالت« 
نیست شد!

در پایــان معامــات روز شــنبه بــازار ســهام، ارزش 
برگه های ۵۰۰ هزار تومانی سهام عدالت به زیر ۱۰ 
میلیون تومان رســیده که این رقم، کمترین ارزش 
سبد سهام عدالت از زمان آزادسازی آن است...

بــر ایــن اســاس،ارزش ۳۰ درصــد قابل فــروش این 
برگه ها ســه میلیون تومان و ارزش ۶۰ درصد قابل 

فروش آن نیز شش میلیون تومان شده است.
در برگه های یک میلیون تومانی سهام عدالت نیز 
ارزش آن به ۲۰ میلیون تومان کاهش یافته که ۳۰ 
درصد قابل فروش آن معادل شش میلیون تومان 
و ۶۰ درصــد قابــل فــروش آن نیز ۱۲ میلیون تومان 

خواهد شد.
در چهــار هفتــه اخیر ارزش ســهام عدالت به دلیل 
رونــد نزولــی نمادهای تاثیرگذار افت کرد و از ۲/۱۴ 
میلیــون تومــان به ۹/۹ میلیون تومان رســید. افت 
ارزش سهام عدالت در حالی است که فروش این 
سبد در بازار سهام متوقف است و سهامداران در 
مقابــل ریزش ارزش دارایی هایشــان فقط نظاره گر 

هستند.
از طرف دیگر، در حالی ارزش ســهام عدالت مدام 
کاهش می یابد و دارندگان این سهام قادر به فروش 
آن نیستند که نمایندگان مجلس از ثبت نام مرحله 
جدید ســهام عدالت خبر داده و گفته اند ســهام ۷ 

میلیون نفر جدید باید سهام عدالت بگیرند.
بــه گــزارش تجــارت نیوز،ارزش ســهام عدالت در ۶ 
ماه گذشته حدود ۱۱ میلیون تومان افت کرده یعنی 
از ۲۱ میلیون تومان به ۹/۹ میلیون تومان رســیده 
است و این موضوع باعث گایه زیاد دارندگان این 

سهام شده است.
نمادهایــی چــون وتجارت، وبصــادر، فملی، فولاد، 
شــتران، شــپنا، فارس و وبملت نمادهایی هستند 
که در جریان معامات ۴ هفته گذشته روندی نزولی 
داشــتند و ارزش ســبد سهام عدالت به دلیل روند 

نزولی این نمادها نزولی شد.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس،مطرح کرد

تاثیر »ادغام بانک های 
نظامی« در چابک سازی 

سیستم بانکی کشور

عضــو کمیســیون اقتصــادی مجلس شــورای اســامی 
گفت:ادغام بانک های نظامی در بانک سپه، موجب 
چابک سازی سیستم بانکی کشور شده و به تصمیم 

گیری ها در این حوزه سرعت بخشیده است.
شهباز حسن پور با اشاره به ادغام بانک ها وابسته به 
نیروهای مسلح در بانک سپه گفت:این اقدام ارزشمند 
با هماهنگی نهادهای مختلف و ساختار های نظامی و 
بانکی کشور به عنوان یک رویداد بزرگ در حوزه بانکی 

محسوب می شود.
عضــو کمیســیون اقتصــادی مجلس شــورای اســامی 
افزود:نظــارت آســان تر و بهتــر و تصمیمات متمرکز و 
البته خدمت رسانی سریع و مطلوبتر بانکی به مردم 
و بازنشستگان و خانواده های معظم ایثارگران و شهدا  

با ادغام بانک های نظامی ممکن می شود.
نماینده مردم ســیرجان و بردســیر در مجلس شــورای 
اســامی تصریــح کــرد: بــا ادغــام بانک ها وابســته به 
نیروهــای مســلح، بانک ســپه به عنوان یکــی از بانک 
های با ســابقه کشــور می تواندخدمت رســانی را ارتقا 

دهد و به ارتقای نظام بانکداری کشور کمک کند.

گزارش بازار؛

مبادلات »بورس کرمان« در 
هفته منتهی به 24 دی

در معامات هفته منتهی به بیست و چهارم دی ماه 
۹۹ در »بورس منطقه ای کرمان« تعداد ۶۱ میلیون و 
۱۰۷ هزار ســهم به ارزش بیش از 8۷۹ میلیارد و ۲۵۳ 
میلیــون ریــال مورد معامله قرار گرفت، که نســبت به 

هفته گذشته ۳۹ درصد رشد داشته است.
۵۷ درصد معامات این هفته مربوط به خرید سهام 
و ۴۳ درصد مربوط به فروش سهام بوده که توسط 8 
ایستگاه کارگزاری فعال به انجام رسیده است. شاخص 
کل بــا 8۰,۹۱۹ واحدکاهــش نســبت به هفته قبل، به 

رقم  ۱,۲۲۹,8۳۶ واحد رسید.

سرپرست گروە بارز در بازدید از کارخانە کرمان 
خبر داد

 افزایش ظرفیت تولید 
کارخانە لاستیک بارز کرمان

سرپرســت گــروە صنعتــی بــارز از ماشــین آلات جدید 
نصــب شــده در ســایت مجتمــع کارخانــە بــارز کرمان 
بازدیــد کــرد و گفــت: با توجە به اصاحاتی کە در خط 
تولید انجام شده تاش می کنیم تولید روزانە تا پایان 
سال جاری با افزایش ۳۰ تنی در روز از ۲۶۰ تن به ۲۹۰ 
تن در روز برســد و بدین ترتیب تولید ســالانە کارخانە 

بارز کرمان ۱۰ هزار تن افزایش یابد.
علــی اکبــر مشــرفی ابراز امیدواری کــرد با این افزایش 
ظرفیت تولید در گروە صنعتی بارز نیاز کشور به تایر 
رادیــال ســواری، تایرهــای بایــاس بــاری و وانتی تامین 
شود. سرپرست گروە صنعتی بارز  گفت:  با افزایش 
تولیــد در خــط تولید تایرهــای TBR امیدواریم تا پایان 
ســال آینده ۴۰ درصد تایرهای TBR مورد نیاز کشــور  

را نیز تولید کنیم.

 عضو کمیسیون کشاورزی
 مجلس شورای اسلامی:

 خسارت 
 2 هزار میلیاردتومانی سرما 
به کشاورزی جنوب کرمان

عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس شــورای اســامی 
گفــت: براثــر ســرمازدگی اخیــر بیــش از ۲ هــزارو ۴۰۰ 
میلیــارد تومــان بــه کشــاورزان جنــوب اســتان کرمــان 
خســارت وارد شــده و کارشناســان همچنــان در حــال 

ارزیابی هستند.
ذبیح الله اعظمی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: 
خســارات ناشــی از ســرمازدگی محصولات کشاورزی 
جنوب  کرمان براساس برآورد اولیه توسط کارشناسان 
۲ هزارو ۴۰۰ میلیارد تومان اســت و با توجه به اینکه 
ارزیابی همچنان ادامه دارد، میزان خسارت افزایش 
پیــدا خواهــد کــرد.  وی از پیگیری هــای متعدد جهت 
جبــران خســارات اخیــر بــه کشــاورزان جنــوب کرمــان 
بخــش  پرداخــت خســارت در دو  افــزود:  و  خبــرداد 
صنــدوق بیمــه محصــولات کشــاورزی و ســتاد بحران 

صورت می گیرد.

بانک مرکزی اعلام کرد

 شرایط کارسازی 
چک های قدیمی

بانــک مرکــزی بــه مهمتریــن ســئوالات مطروحــه در 
خصوص قانون چک پاسخ داد.

برخی از سوالات متداول در زمینه قانون جدید چک که 
در این بخش آمده است به شرح زیر است:

آیا چک صیاد طرح قدیم طبق روال قبل   
پیش می رود؟ 

بلــه تــا زمان پایان برگ های دســته چک های قدیمی و 
دریافت دسته چک های با ظاهر و مندرجات جدیدو 
صدور و وصول چک ها به شکل سابق تداوم می یابد.
 چکی که از کسی گرفته می شود و چند دست چرخیده 

به چه صورت است؟
نقل و انتقال چک های با ظاهر و مندرجات جدید در 
صــورت ثبــت مراتب انتقال در ســامانه صیاد بامانع 
اســت و در مــورد چک هــای صادره از دســته چک های 
قدیــم، نقــل و انتقــال عــادی چــک کمــا فــی الســابق 

بامانع است.  

آیا چک های قدیمی تا برگ آخر می توانند   
در وجه حامل صادر شوند؟

چک های قدیمی به شــکل ســابق می توانند کارسازی 
شــوند و بنابرایــن در وجــه حامــل نیــز می توانند صادر 

شوند.

انجام    روالی  چه  به  چک  نویسی  پشت 
می شود؟  

از تاریــخ اعــام بانــک مرکــزی، ظهرنویســی چک های 
کاغذی ممنوع بوده و انتقال چک مستلزم ثبت مراتب 

در سامانه صیاد خواهد بود.

وظیفه ثبت چک در سامانه صیاد با چه   
شخصی است؟ 

حسب مورد بر عهده صادرکننده )در مقام صدور( و یا 
دارنده )در مقام انتقال( است.

ممنوعیت صدور چک در وجه حامل شامل   
کدام چک هاست؟ 

شــامل تمامی چک ها با ظاهر و مندرجات جدید که 
زمان توزیع آن توسط بانک مرکزی اعام می شود.

سرمایه گذاران کدام بازار کمتر سود کردند؟

بازدهی ۱۰ ماهه بازارهای مالی

در ۱۰ ماهــی کــه از ســال جــاری می گذرد »بــورس« با اختاف 
معنــاداری نســبت بــه دیگــر بازارهــای مالی ســوددهی بالاتری 
داشــته و در مقابــل »بــازار مســکن« کمتریــن رشــد را تجربــه 

کرده است.
بررسی عمکرد بازارها از ابتدای امسال از بازدهی بالای بورس 

در مقابل دیگر بازارها حکایت دارد.

شاخص کل بورس: رشد 1۳1 درصدی  
در ابتدای سال شاخص کل بورس حدود نیم میلیون واحد بود 
اما پنج ماه اول را طوفانی ادامه داد و تا سطح دو میلیون و 8۰ 

هزار واحدی نیز پیش رفت.
اما از اواخر مرداد روند نزولی بازار ســرمایه آغاز شــد، در واقع 
میتــوان عملکــرد بــورس را از ابتــدای امســال بــه دو بخش پنج 

ماهه اول با شیب تند افزایشی و پنج ماهه دوم با نزول حدود 
۹۰۰ هزار واحدی تقسیم کرد.

در حال حاضر طبق آخرین داده های سازمان بورس از عملکرد 
بازار در روز شنبه ۲۷ دی، شاخص کل روی سطح یک میلیون 
و ۱8۶ هزار واحدی قرار دارد که نسبت به اول سال رشد ۶۷۴ 

هزار واحدی )۱۳۱ درصدی( داشته است.

سکه طرح جدید: رشد 74 درصدی  
قیمت سکه در ۱۰ ماهی که گذشت چهار میلیون و ۴۰۰ هزار 

تومان گران شده است.
در حالی که خریداران ســکه در ابتدای ســال باید پنج میلیون 
و ۹۰۰ هــزار تومــان پرداخــت می کردنــد، در حال حاضر باید ۱۰ 

میلیون و ۳۰۰ هزار تومان برای خرید هر سکه هزینه کنند.

قیمــت ایــن فلز ارزشــمند در مهر ماه از مــرز ۱۶ میلیون تومان 
نیز عبور کرد اما پس از آن وارد نوســان کاهشــی شــد که طی 
روزهای اخیر به کمترین میزان خود طی ماه های اخیر رسید.

طلای 18 عیار: رشد ۶۶ درصدی  
قیمــت طــا کــه امســال بــه ۱٫۵ میلیــون تومان نیز رســید، در 
معامات روز شنبه ۲۷ دی ماه هر گرم آن یک میلیون تومان 

قیمت گذاری شد.
طبق داده های شبکه اطاع رسانی طا، سکه و ارز، در ابتدای 
امســال قیمــت طــا ۶۰۲ هــزار تومــان بــود کــه نشــان می دهد 
در ۱۰ مــاه گذشــته در هــر گرم حدود ۴۰۰ هــزار تومان افزایش 

داشته است.

دلار آمریکا: رشد ۳4 درصدی  
دلار نیز همانند ســه بازار قبلی دوره ای به اوج قیمت خودش 
رسید و از مرز ۳۰ هزار تومان عبور کرد اما حالا عقب نشسته 

است.
طبــق نرخ هــای اعامــی صرافــی ملــی، قیمــت دلار در ابتــدای 
فروردین ماه امسال ۱۴ هزار و ۹۰۰ تومان قیمت داشت، اما با 
رشد حدود هشت هزار تومانی تا روز گذشته به نرخ ۲۲ هزار 

و ۹۵۰ تومان رسیده است.

خودرو و مسکن  
هنــوز مرکــز آمــار ایران میزان رشــد قیمت کالاهــای مصرفی را 
منتشر نکرده اما طبق آخرین آمارها تا پایان آذر ماه کالاهای 
بادوام )خودرو( رشد ۷۹ درصدی کرده و بازار مسکن نیز افزایش 

۲۳ درصدی داشته است.
به گزارش تجارت نیوز،به نظر نمی رســد با اعام آمارهای دی 
ماه نیز جایگاه بورس به عنوان پربازده ترین بازار ۱۰ ماهه اول 
تغییر کند، اما کالاهای بادوام احتمالا جای سکه را در رتبه دوم 

بگیرد و کمترین بازدهی را مسکن داشته باشد.

استاندار کرمان،وزیر صمت و مدیرعامل صنایع مس ایران امضا کردند

تفاهم نامه ای برای توسعه رودبار جنوب
اولیــن تفاهمنامــه اســتانی احیــای مســئولیت های اجتماعی 
امضــای  بــه  مقاومتــی  اقتصــاد  چارچــوب  در  شــرکت ها 
استاندارکرمان،وزیر صمت و مدیر عامل شرکت صنایع ملی 

مس ایران رسید.
ایــن تفاهــم نامــه در وزارت صمــت، بــا حضــور علیرضــا رزم 
حســینی وزیر صمت، دکتر علی زینی وند اســتاندار کرمان، 
معــاون وزیــر و مدیرعامل شــرکت شــهرکهای صنعتــی ایران، 
معــاون اقتصــادی وزیر کشــور، تعــدادی از نماینــدگان مردم 
در مجلس شــورای اســامی، معاونان وزیرصمت، تعدادی از 
مدیران شهرستان رودبار جنوب به امضا رسید و مسوولیت 
معیــن اقتصــادی شهرســتان رودبــار جنــوب به شــرکت مس 

واگذار شد.

نشست مشترک با معاون اقتصادی وزیر کشور  
در جلسه ای با حضور استاندار کرمان، وزیر صمت، نمایندگان 
جنــوب اســتان و معــاون اقتصادی وزیر کشــور موانع تولید و 
سرمایه گذاری در شهرهای جنوب استان کرمان مورد بررسی 

قرار گرفت.
در ایــن نشســت اســتاندار کرمــان بر لــزوم برنامه ریزی دقیق 
به منظور توســعه کســب و کارهای کوچک و خانگی در کنار 
صنایع معدنی و تبدیلى در مناطق کمتر برخوردار تاکید کرد.

زینی وند گفت: ما به همه مدیران تکلیف می کنیم که نهایت 
همکاری را با معین های اقتصادی انجام دهند.

علیرضا رزم حسینی، وزیر صمت نیز با تشریح دستاوردهای 
اســتفاده از تــوان بخــش خصوصی در قالب مســوولیت های 
اجتماعی در اســتان خراســان رضوی و قلعه گنج و گلباف در 

کرمان، خواستار تسریع این الگو در سایر مناطق شد.
در این جلسه مقرر شد دکتر دین پرست معاون وزیر کشور 
و قائم مقام وزیر صمت در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
به اتفاق معاونان وزارت صمت به استان کرمان سفر کرده و  

برای رفع چالش های موجود تصمیم گیری کنند.

محسن ضرابی رئیس اتاق مشترک ایران و عمان:

زیرساخت های توسعه همکاری های اقتصادی ایران و عمان آماده است

رئیس اتاق مشترک ایران و عمان با بیان این مطلب که به رغم 
فشارهای تحریمی و محدودیت های ناشی از کرونا، سطح روابط 
بین ایران و عمان امیدوارکننده اســت، مهم ترین مانع در برابر 
توســعه مناســبات تجاری و ســرمایه گذاری را قطع روابط بانکی 
دانست. بر اساس گفته های او زیرساخت های لازم برای توسعه 

روابط دو کشور آماده است.
رئیس اتاق مشترک ایران و عمان، عمان را یکی از شرکای تجاری 
قابل اعتماد و ارزشمند برای ایران دانست و تأکید کرد: عمان در 
دوران شیوع بیماری کرونا که اغلب کشورها مرزهای خود را به 
روی کالاهای ایرانی بستند، نه تنها مرزهای خود را نبست بلکه 

خطوط کشتی رانی را به مقصد ایران افزایش داد.
محسن ضرابی، رئیس اتاق مشترک ایران و عمان ضمن تأکید 
بر فراهم بودن زیرساخت های اولیه در راستای توسعه مناسبات 
تجاری و سرمایه گذاری بین ایران و عمان بعد از لغو تحریم های 
یک جانبه آمریکا علیه ایران، تصریح کرد: بیش ترین اثر تحریم 
بر روابط بانکی ایران با دیگر کشورهای دنیا بوده و بعد از آن تا 
حدی روی حمل ونقل اثر گذاشته است. بدین ترتیب پیش بینی 
می شــود در ارتباط با عمان اگر تحریم ها برداشــته شــود، بخش 
خصوصــی بتوانــد حجــم مبــادلات تجاری را با ســرعت بیشــتری 

افزایش دهد.

او کاهش هزینه های انتقال ارز و تأثیرات مثبت بر حجم صادرات 
غیرنفتی را از جمله پیامدهای لغو تحریم ها عنوان کرد و گفت: 
زیرساخت های لازم برای تقویت روابط ایران و عمان وجود دارد 
و تنهــا مشــکل اصلــی بیــن ایــن دو کشــور عدم ارتباط سیســتم 
بانکی و انتقال پول اســت که امیدواریم این مســئله نیز با لغو 

تحریم ها، حل شود.
بر اساس اظهارات او، دولت عمان با آغاز تحریم ها و قطع ارتباط 
برخی از کشورها با ایران، نه تنها مناسبات تجاری خود را قطع 
نکرد، بلکه در چارچوب روابط بین المللی و با یک نظام برد-برد، 
در جهت افزایش روابط اقتصادی تاش می نمایند، این رویکرد 
عمان حتی در زمان شیوع بیماری کرونا نیز حفظ شد و شاهد 
افزایش خطوط کشتی رانی این کشور در فروردین سال جاری و 

ماه های بعدی آن بودیم.
ضرابی در ادامه به حجم مبادلات بین ایران و عمان اشاره کرد. 
حجم مبادلات دو کشور در سال ۱۳۹۲ برابر با ۲۲۱ میلیون دلار بود 
و در سال ۱۳۹۷ و در اوج تحریم ها به یک میلیارد و ۱۶۱ میلیون 
دلار رسید. این رقم در سال ۱۳۹8 بالغ بر ۶۹۴ میلیون دلار بود 

که علت کاهش آن را باید در داخل ایران جست وجو کنیم.
رئیــس اتــاق مشــترک ایــران و عمــان علت عمده کاهش ســطح 
مناســبات دو کشــور در سال گذشته را مربوط به بخشنامه های 
پی درپی داخلی در حوزه تجاری, مقررات ارزی و ضوابط برگشت 
ارز حاصل از صادرات در داخل و بخشنامه های شبانه ممنوعیت 
صادرات دانست و تأکید کرد: سال گذشته بخشنامه های بانک 
مرکزی، موضوع ایفای تعهدات ارزی و بخشــنامه هایی که برای 
ممنوعیــت صــادرات در بخش هــای مختلــف صادر شــد، ســطح 

صادرات ایران به عمان را پایین آورد.
به باور او ایران دارای ظرفیت های صادراتی قابل توجهی به عمان 
است که متأسفانه به دلیل نوسانات ارزی و صدور بخشنامه های 
متعدد و خلق الساعه، قادر به استفاده بهینه از آنها نیست. اگر 
قرار باشــد صادراتی اتفاق افتد، در قالب یک نظام برنامه ریزی 
شده و قابل اعتماد محقق می شود. طرف های تجاری ما در دیگر 
کشورها حاضر به انعقاد قرارداد بلندمدت تجاری با کشوری که 
مدام درگیر تغییر قوانین و مقررات خود باشد، نمی باشند و این به 
اعتماد شرکای خارجی به ایران به عنوان یک شریک استراتژیک 
لطمه وارد می کند. از طرفی اگر صادرکنندگان قراردادی را منعقد 

کننــد امــا نتوانند به تعهدات خود پایبند باشــند، نه تنها مجبور 
به پرداخت خســارت می شــوند، بلکه اعتبار و آبروی خود را نیز 

از دست می دهند.
وی حضور رزم حسینی در وزارت صنعت، معدن و تجارت را نشانه 
بسیار مثبت و امیدوارکننده دانست و اشاره کرد: مصوبه جدید 
ستاد اقتصاد مقاومتی در رابطه با موضوع ارز و تاش های وزیر 
در راستای ایجاد ثبات در صادرات، در ماه های آتی اثرات مثبت 

خود را به صورت چشمگیری نمایان خواهد ساخت.
ضرابی در ادامه به وضعیت حمل ونقل و روابط بندری بین ایران 
و عمان اشاره و تصریح کرد: در حال حاضر روابط بندری بین دو 
کشور به نسبت خوب است و کشتی های ایرانی بین بنادر ایران 

و عمان در حال رفت وآمد هستند.
او همچنیــن از کشــور عمــان به عنوان یک پایــگاه برای صادرات 
مجدد کالاهای ایرانی یاد کرد و اشاره کرد که عمان با برخورداری 
از قرارداد موافقت نامه تجارت آزاد با ۱۶ کشور عربی- آفریقایی، 
آمریکا، ســنگاپور و ۴ کشــور اروپایی، از جایگاه مناســبی جهت 
صــادرات مجــدد کالاهــای ایرانــی بــه بازارهــای هــدف صادراتــی 
برخوردار اســت که باید از این موقعیت طایی به نحو مناســبی 

بهره برد.
وی افزود: حجم واردات این کشور از سراسر دنیا ۱۹ میلیارد دلار 
اســت و ســهم ایران از این رقم در ســال ۹۲ برابر با ۰٫۴ درصد، 
در سال ۹۷ به ۲٫۹ درصد افزایش یافت و در سال ۹8 به ۲٫۲۷ 

درصد کاهش پیدا کرد.
به اعتقاد این فعال اقتصادی اگر وضعیت داخلی کشور از ثبات 
نسبی برخوردار شود و دولت بتواند حداقل شرایط برنامه ریزی 
شش ماهه برای فعالان اقتصادی را مهیا سازد، سهم ایران از کل 

واردات عمان به ۱۰ درصد قابل افزایش است.
ضرابــی عمــده کالاهای صادراتی ایران بــه عمان را مواد غذایی، 
محصولات کشاورزی، مصالح ساختمانی، سنگ های ساختمانی، 
مواد معدنی، صنایع فلزی، قیر، سیمان و غیره برشمرد و یادآور 
شــد: میــزان واردات عمــان به ایــران ناچیز بوده و آنچه در روابط 
بین دو کشور وجود دارد، واردات به ایران از طریق عمان است؛ 
همان طور که در آمارها شاهد هستیم از سال ۹۵ حجم واردات 
از طریق این کشور رشد قابل توجهی پیدا کرد، در حقیقت بنادر 

عمان نقش ترانشیپی خود را آغاز کرده اند.


